
نشست خبری محمدباقر نوبخت، سخنگوی دولت، 
روز گذشته پس از 2 ساعت تأخیر با سوالات متعددی 
درباره بازداشت حمید بقایی، معاون اجرایی احمدی نژاد 
آغاز ش��د. به گزارش خبرنگار ش��هروند، نوبخت که 2 
ساعتی تأخیر کرده بود، با عذرخواهی از خبرنگاران از 
توضیح درباره مصوبات جدید دولت خودداری کرد و در 
ابتدای سخنانش، یک جا به سوالات متعدد خبرنگاران 
درباره بازداش��ت حمی��د بقایی پاس��خ داد. نوبخت از 
پیگیری تخلفات دولت گذشته در این دولت خبر داد 
و تأیید کرد دولت تمامی مستندات را به دستگاه قضایی 
داده و این دس��تگاه درباره اجرای قانون اقدام می کند. 
او در ادامه همین بحث اظهار کرد: پیگیری تخلفات یا 
اقدامات غیرقانونی که در دولت گذشته اتفاق افتاده، از 
سوی این دولت پیگیری شد، همان طور که قبلا بیان 
شد، دولت با شروع به کارش و در اختیار داشتن اسناد، 
برخی از تخلفات قانونی را مش��اهده کرد. مرجعی که 
نهایتا می تواند تأیید کند، آنچه از نظر این دولت درباره 
دولت س��ابق، خلاف قانون اس��ت یا نه، مرجع قضایی 
است. ما بدون رسانه ای کردن موضوع – چون آنها نیز 
نیس��تند تا از خود دفاع کنند - همه اینها را در مسیر 
قانونی، معاونت محترم حقوقی ریاست جمهوری طرح 
دعوا در مرجع قضایی کرده است. ما نیز منتظریم مرجع 
قضایی، درباره پرونده هایی که دولت یازدهم ارس��ال 
کرده و همچنین پرونده های��ی که از پیش قوه محترم 

قضائیه درباره دولت قبل داشت، اقدام کند.
او همچنین درباره علت دستگیری بقایی هم پاسخی 
نداد و خبرنگاران را به حرف های دیروز اژه ای، سخنگوی 
قوه قضائیه ارج��اع داد اما در عین ح��ال تصریح کرد: 
این که به کدام سبب چنین قراری صادر شد، هر وقت 
قوه محترم قضائیه تشخیص بدهد باید گفته شود، اعلام 
خواهد شد. دولت نس��بت به تخلفات گذشته، بدون 
رسانه ای کردن و تشکیل فضای مطبوعاتی، قانون را از 
مجرای خود دنبال کرد و خیلی اطلاع رسانی در این  باره 
نکرد. حق و انصاف این اس��ت درباره مواردی که درباره 
آقای بقایی مطرح است، اجازه دهیم قوه محترم قضائیه 
مواردی را که صلاح می داند، اطلاع رسانی کند و دولت 
در جایگاه قانونی خود، برای ارس��ال اسناد لازم به قوه 

قضائیه اقدام کرد. 
س��خنگوی دولت با بی��ان این که دولت نس��بت به 
تخلفات ص��ورت گرفته بدون رس��انه ای ک��ردن این 
موارد آنه��ا را از طریق مجاری خ��ود دنبال کرد گفت: 
در مواردی که هم اکنون برای آقای بقایی مطرح است 
انصاف این اس��ت که قوه قضائیه خودش موارد اتهامی 
را اطلاع رسانی کند. با این حال دولت در جایگاه قانونی 
خود برای ارجاع این اس��ناد به قوه قضائیه از قبل اقدام 

کرده است.

 توضیح صحبت های رئیس جمهوری 
در مورد تحریم ها

س��خنگوی دول��ت در پاس��خ ب��ه این س��وال که 
صحبت های رئیس جمهوری در همایش محیط زیست 
چه ارتباطی به تحریم ها داش��ت، گفت: همان طور که 
می دانید این تحریم ها ظالمانه و غیراخلاقی اس��ت و 
حتی ضد حقوق انسان هاس��ت. ما باید قبول کنیم که 
به خاطر این تحریم ها، بخشی از منابع ما به رغم فروش 
نفت وارد کش��ور نمی ش��ود، البته آثار سوء تحریم ها 
متوجه همه قسمت ها خواهد شد و در این زمینه همه 
کشورهایی که در تحریم ها نقش دارند، مقصر هستند 
و روزی تاری��خ هم��ه آنها را محاکم��ه می کند. تأکید 
رئیس جمهوری هم این بود که این کشورها که حتی 
ایران را از برخی منابع ما در حوزه آب و محیط زیس��ت 
محروم کرده اند، نمی توانند خود را مدافع حقوق بش��ر 

نشان دهند.
رئیس س��ازمان مدیریت و برنامه ریزی تأکید کرد: 
یکی از من پرسید چرا این قدر به تحریم ها توجه دارید؟ 
من گفت��م اگر به تحریم ها بی توجه��ی کنیم به مردم 
ظلم کرده ایم. ما همه تلاش خود را می کنیم تا بتوانیم 
خدمت رسانی بهتری به مردم داشته باشیم. در برخی 
موارد در شرایطی قرار می گیریم که انتخاب های ما بین 

خوب و خوب تر نیست.
نوبخت همچنین در بخش دیگری از صحبت هایش 
درباره پرونده تجاوز دو مامور عربستان به دو زائر نوجوان 
ایران��ی نیز گفت: درب��اره ش��کایت از دو مامور خاطی 
عربستان نیز این مسأله درحال پیگیری است و هنوز 

نتیجه رسمی به وزارت خارجه نرسیده است.

املاک بابک زنجانی برای ما پول نمی شود
س��خنگوی دولت در بخش دیگری از سخنانش به 
بحث پرونده بابک زنجانی هم پرداخت و گفت: درباره 
پرونده آقای بابک زنجانی که در حال رسیدگی است، 
باید گفت بخشی از دارایی ایشان در اختیار وزارت نفت 
قرار گرفت. البته اینها پولی برای ما نمی ش��ود. من تا 
این جا عدد دقیقی از برگشت بدهی 9 هزار میلیاردی او 
به دولت ندارم و می توانم تحقیق کنم و دراین باره خبر 
بدهم. این را مطلعم که بخشی از اینها به صورت تملیک 
 در اختیار دولت قرار گرفته است. امیدوارم این پرونده
 هر چه سریعتر در مس��یر قرار گیرد. ما نمایندگانی 
داریم که در کمیته مربوطه، این مس��ائل را پیگیری 

می کنند.
 تایید بدهی 90 هزار میلیاردی دولت

 به تأمین اجتماعی
س��خنگوی دولت، در پاس��خ ب��ه س��والی درباره 
چگونگی پرداخت بدهی 90 ه��زار میلیاردی دولت 
به تأمین اجتماعی گفت: س��ازمان تأمین اجتماعی 
درباره طلب خود از دولت درست می گوید و مطالبات 
فراوانی از دولت در س��ال های گذش��ته داشت. ما با 
توجه ب��ه محدودیت منابع، بخش��ی از این بدهی ها 
را تادیه کردی��م اما این مبلغ قابل توجهی نیس��ت. 
برای نوش��تن برنامه شش��م یکی از موضوعات مهم 
این اس��ت که دولت بدهی های خود را که از سال ها 
پیش باق��ی مانده، تادی��ه کند. به وی��ژه درخصوص 
صندوق های بازنشستگی که مشکل زیادی دارند. ما 
هر ماه از خزانه، حقوق شاغلان را پرداخت می کنیم 
و همچنین مجبوریم به صندوق های بازنشس��تگی 

هم پول بدهیم تا حقوق بازنشستگان را بدهد. اینها 
محصول تصمیم��ات دولت فعلی نیس��ت. برای ما 
باقی مانده و ما با صعوبت های زی��ادی مواجهیم. در 
برنامه ششم حل مشکل دو صندوق تأمین اجتماعی 
و بازنشس��تگی لشکری و کش��وری مورد توجه قرار 
خواهد گرفت. محمدباقر نوبخت در بخش دیگری از 
سخنانش به حواشی مراسم ارتحال حضرت امام)ره( 
پرداخت و گفت: شما خود ناظر و شاهد این حوادث 
بودید. تا این لحظه هیچ اطلاع رسمی ندارم از سوی 
دولت شکایتی تهیه شده باشد. اگر این کار شود، حتما 

اطلاع رسانی می کنیم.
دولت اجازه راهپیمایی کسی برای موضوع 

حضور زنان در ورزشگاه ها را نمی دهد
سخنگوی دولت همچنین در پاسخ به »شهروند« 
درباره حضور زنان در ورزش��گاه ها یادآور ش��د: این 
خبر از س��وی معاون رئیس جمهوری در امور زنان و 
خانواده اطلاع رسانی ش��د و باید مسیری را طی کند 
و در صورتی که لازم به توضیحات بیش��تر باش��د، از 
خانم مولاوردی می خواهم که این هفته طی مصاحبه 
تکمیلی در این زمینه خبررس��انی کن��د. او در ادامه 
سوال »شهروند« مبنی بر این که با توجه به فراخوان 
عده ای به ن��ام »راهپیمایی خونی��ن« در واکنش به 
حضور زنان در ورزش��گاه ها، آیا دولت اجازه این کار را 
می دهد، گفت: خیر، دولت چنین اجازه ای را نمی دهد 
و اگر آنها برخلاف اجازه دولت اقدامی انجام دهند، این 
انتظار هست که قوه قضائیه با قانون شکنان برخورد 

جدی کند.
 توضیحاتی از یارانه نان

 تا بودجه بیماری های خاص
نوبخت همچنین از اختصاص هزار میلیارد تومان 
برای یارانه درمان بیم��اران خاص خبر داد و گفت: ما 
هزار میلیارد تومان برای بیماران صعب العلاج کمک 
نقدی اختصاص داده ایم وتصمیم داریم امس��ال نیز 
همچنان هزینه درمان که از جی��ب مردم پرداخت 
می شد در شهرها در حد 6 درصد و در روستاها در حد 
3 درصد کاهش یابد. ما اعتبارات سهم دولت در درمان 
و اعتبارات کمک به بیم��اران صعب العلاج را تأمین 

خواهیم کرد. 
او همچنین درب��اره تداوم پرداخ��ت یارانه نان نیز 
توضیح داد و گفت: ما همچنان مانند گذش��ته یارانه 
نان را پرداخ��ت خواهیم ک��رد. توضیحا عرض کنم 
مصوبه  سال گذش��ته، تنها اجازه اصلاح قیمت برای 
نانواها می داد و 20 درصد نیز آزادپزی را اجازه داده بود 
و این مصوبه مانع از پرداخت یارانه نیست. همچنان 
این سیاس��ت را طی می کنیم و دولت هیچ تصمیم 

جدیدی دراین باره ندارد. 

گپروی خط خبر

برُش

 مستندات تخلفات در دولت گذشته را 
به قوه قضائیه داده ایم

سخنگوی دولت در نشست خبری هفتگی: 

فرشید غضنفرپور| هفت نماینده عمدتا نزدیک 
به جبهه پایداری روز گذشته علی جنتی وزیر ارشاد را 
به صحن علنی مجلس کشاندند. می گویند در دوران 
وزارت علی جنتی وضع آزادی بیان و رسانه های منتقد 
بدتر شده است. سیدعلی طاهری سخنگوی کمیسیون 
فرهنگی پیش از این گفته بود خلاصه س��وال از وزیر 
 ارش��اد درخصوص علت ایجاد محدودی��ت در آزادی

 بیان است.
مسعود میرکاظمی نماینده مردم تهران و نماینده 
نزدیک به جبه��ه پایداری که در دول��ت احمدی نژاد 
وزارت نفت را بر عهده داش��ته است در توضیح سوال 
خود گفت: متاسفانه شاهد هستیم که فضای رسانه ای 
به گونه ای هدایت می ش��ود که نوع��ی محدود کردن 
آزادی بیان را به هم��راه دارد. با توجه به اصل 84 و 86 
قانون اساس��ی هر نماینده در برابر تمام ملت مسئول 
است و حق دارد در همه مسائل داخلی و خارجی کشور 
اظهارنظر نماید و نیز قانون ب��ر آزادی بر اظهارنظر در 
مقام ایفای نمایندگی برای نمایندگان مجلس شورای 
اس��لامی تأکید دارد. به گفته ای��ن نماینده مجلس 
اخیرا شاهد هستیم محدودیت هایی برای موضوعاتی 

ازجمله پرونده کرس��نت و نقد مذاک��رات ژنو اعمال 
می شود و به شکلی توس��ط روزنامه های خاص شبهه 
خفقان رسانه ای را در اذهان متبادر نموده و ادامه این 
رون��د نگرانی جدی ایجاد می کن��د و به جایی خواهد 
رس��ید که دیگر نماینده ای جرات اظهارنظر نخواهد 
داشت، ضمنا روند صدور مجوز مطبوعات نیز در جهت 
افزایش این گونه مطبوعات است و این موضوع حاصل 
 بی توجهی وزیر بوده که اجازه ش��کل گیری این فضا

 را داده اند.
یک ب�ار می گویی�د چ�را روزنامه ه�ا را ره�ا 
کرده اید؟ حالا می گویید چرا آزادی بیان نیست!

علی جنتی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی اما هنگامی 
که برای دفاع از خود در برابر اظهارات منتقدانش پشت 
تریبون مجلس قرار گرفت، ضمن انتقاد از نمایندگان 
سوال کننده گفت: درخصوص روزنامه ها متاسفانه از 
یک طرف می گویند که در رسانه ها آزادی بیان وجود 
ندارد و از سوی دیگر تأکید دارند که چرا مطبوعات را 
رها کرده اید اما ما طبق قانون عمل می کنیم هر چند 
که همه مطبوعات از اصلاح طلب و اصولگرا هر چه که 
می خواهند می نویس��ند و حتی در رابطه با مذاکرات 

هس��ته ای و ژنو نیز هیچ محدودیتی دراین باره وجود 
ندارد، بنابراین در م��ورد آزادی مطبوعات قانون کاملا 
رعایت می ش��ود و هیچ برخورد دوگان��ه ای هم وجود 
ندارد البته در مورد پرونده کرس��نت به دلیل مصوبه 

شورایعالی امنیت ملی محدودیت قایل شدیم.
به گفته وزیر ارش��اد، بسیاری بر این عقیده هستند 
که مطبوعات در ای��ن دوره زیادی آزاد ب��وده و به حد 
ولنگاری رسیدند که البته قانون اساسی میزان آزادی 
بیان برای مطبوعات را تعیین کرده و قانون مطبوعات 

نیز دراین باره برای ما ملاک است. 
جنتی با تأکید بر این که مطبوعات آزادی بیان داشته 
و روزنامه های موافق و مخالف دولت هر چه می خواهند 
منعکس می کنن��د، تصریح ک��رد: البت��ه روزنامه ها 
گرایش خاص خ��ود را دارن��د و صحبت های مقامات 
 کش��ور را طبق سلیقه خود در رس��انه های مورد نظر 

مطرح می کنند. 
وزیر فرهنگ و ارش��اد اس��لامی درب��اره اظهارات 
میرکاظمی پیرام��ون قرارداد کرس��نت گفت: طبق 
مصوبه شورایعالی امنیت ملی از دو سال پیش تاکنون 
هیچ کدام از مقامات، وزرا و مسئولان و حتی مطبوعات 

حق اظهارنظر درخصوص قرارداد کرسنت را ندارند و 
نباید به این مقوله بپردازند از این رو مصوبات شورایعالی 
امنیت ملی برای همه الزام آور است و قانون مطبوعات 

هر کشور برای تأمین امنیت ملی مدنظر قرار دارد.
او گفت: مصوب��ه 298 ش��ورایعالی امنیت ملی به 
تصویب مقام معظم رهبری رسیده و ابلاغ شده است 
و شورای سیاست گذاری و تبلیغات شورای امنیت ملی 
تصمیمات را براساس ش��رایط می گیرد و نه تنها برای 
مطبوعات بلکه برای همه ش��خصیت ها نیز پیروی از 

مصوبات آنها الزام آور است.
نمایندگان سوال کننده درنهایت از پاسخ های وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی قانع نشدند تا پس از رأی گیری 
مش��خص ش��ود که 84 رأی موافق در برابر 116 رأی 
مخالف و 4 رأی ممتنع از مجموع 212 نماینده حاضر 
در جلسه باعث نمی شود تا علی جنتی دومین کارت 
زردش را از مجلس نهم نگیرد. سیدمسعود میرکاظمی، 
حسین طلا، مهرداد بذرپاش، محمد سلیمانی، مرتضی 
آقاتهرانی، سیدعلی طاهری و بیژن نوباوه نمایندگانی 
بودند که طرح سوال از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی را 

در مجلس به جریان انداختند.

سوال نمایندگان نزدیک به جبهه پایداری از جنتی به دلیل محدودیت در آزادی بیان

وزیر ارشاد دومین کارت زرد را از مجلس نهم گرفت
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دبیرکل جامعه اصناف و بازار: 

وزارت کشور با پیشنهاد ما موافقت نکند 
در خانه احزاب شرکت نمی کنیم

سیاس�ی|  گ�روه 
پس از س��ال ها مخالفت 
احزاب اصولگرا سرانجام 
مجم��ع عموم��ی خانه 
احزاب با ش��رکت احزاب 
تش��کل های سیاسی  و 
کشور تشکیل جلسه داد. 

حالا احزاب اصولگرا چنانکه احمد کریمی اصفهانی به 
»شهروند« می گوید خواستار تغییر در اساسنامه خانه 
احزاب شده اند. تغییراتی که به گفته کریمی اصفهانی 
دبیرکل جمعیت های اصناف و بازار اگر اعمال نشود 
احزاب اصولگرا در خانه احزاب شرکت نخواهند کرد. 

ظاه�راً برخی از اح�زاب اصولگ�را ازجمله 
شما خواستار تغییر اساس�نامه خانه احزاب 
ش�ده اید، چرا اساس�نامه قبل�ی را ناکارآمد 

می دانید؟
راستش به اساسنامه اعتراض داریم و این موضوع 
را بارها گفته ایم البته اصلاح طلبان تمام تلاششان را 
انجام می دهند تا تنها بخش مربوط به شورای مرکزی 
را اصلاح کنند و اساسنامه را به طرفی ببرند که فقط 
شورای مرکزی انتخاب شود. این نقض غرض بود ما 
چندین  سال اس��ت می خواهیم خانه احزابی داشته 
باشیم که تنها خانه یک جناح نباشد. می خواهیم همه 

احزاب به صورتی در آن جا نمایندگی داشته باشند. 
از کج�ا معلوم که ش�ما ب�ه دنب�ال احاطه 

اصولگرایان بر خانه احزاب نباشید؟
ما در این زمینه تجربیاتی داریم. خانه احزاب یکی 
دوبار دست اصولگرایان بوده و یکی دوبار هم دست 
اصلاح طلب��ان بود. تضارب افکاری در آن جا ش��کل 
نمی گرفت و هرکسی هم کار خودش را انجام می داد 
بنابراین ما در مجموع به این رسیدیم که اساسنامه 
تغییر کند تا این اتفاق��ات نیفتد. الان هم می بینیم 
که مجدداً به جز آقای غفوری فرد بقیه اصلاح طلب 

هستند.
پیش�نهادهای ش�ما برای تغییر اساسنامه 

مشخصاً چه بوده است؟
اول از هم��ه این که باید تقس��یم صحیحی میان 
اصلاح طلب، اصولگرا و مستقل داشته باشیم. یعنی 
اگر حزب��ی ادعا می کند که اصلاح طلب اس��ت باید 
حداقل 10 ح��زب اصلاح طل��ب ب��ودن او را تأیید 
کنند. مورد دوم این است که انتخابات باید حتماً در 
مجمع و از طریق خود گروه ها انجام شود یعنی وقتی 
می گوییم 21 نفر که  3 تا  7 نفر اس��ت. هر 3گرایش 
سیاسی اصلاح طلب، اصولگرا و مستقل  7 نفر خود 
را تعیین کنند و مجموع اینها بشود شورای مرکزی. 
ش��ورای مرکزی هم باید در رابطه با ریاست دوره ای 
باش��د. یعنی اگر عمر خانه احزاب  3سال است این 
دوره ای یک سال اصلاح طلب، یک س��ال اصولگرا و 
یک سال مستقلین باشند حتی به نظر ما معاونین هم 

باید چرخشی باشند. 
ب�رای رأی گیری ه�ا هم پیش�نهاد ویژه ای 

داشته اید؟
بله اتفاقاً در ای��ن زمینه هم پیش��نهاد داریم که 
سه چهارم از مجموع برای هر مصوبه ای رای بدهند. 
در این صورت مث��لاً از میان 31 نفر ب��ا 16 نفر یک 
پیش��نهاد مصوب می ش��ود که در این صورت آرای 
همه گروه ها پای هر مصوبه ای هست و نمی توانند به 

صورت یکطرفه همه چیز را تصویب کنند.
اگر ب�ا پیش�نهاد ش�ما مخالفت ش�د چه 

می کنید؟
اگر مخالف��ت کردند خانه اح��زاب مبارک همان 
کسانی باشد که فکر می کنند با لشکرکشی باید خانه 

احزاب را اداره کنند. 
یعنی می گویید اگر با این  5 پیشنهاد موافقت 

نکنند در خانه احزاب شرکت نمی کنید؟
این منطق ما اس��ت، این منط��ق را آنها هم قبول 
دارن��د اما در عم��ل می خواهند کار دیگ��ری انجام 
بدهن��د. ضمناً ما این پیش��نهادها را ه��م منوط به 
آیین نامه نمی کنیم چون مجدداً مشکلات جدیدی 
ایجاد می شود. بنابراین همه این پیشنهادها باید در 

اساسنامه جدید قید شود. 

 واکنش کریمی قدوسی
 به بازداشت بقایی

گروه سیاس�ی| جواد کریمی قدوسی نماینده 
منتقد دولت روز گذشته در جمع خبرنگاران در پاسخ 
به این سوال که نظرتان درباره بازداشت حمیدرضا 
بقایی معاون محمود احمدی نژاد چیست؟ گفت: من 
سرم خیلی شلوغ است وقتی برای این حرف ها ندارم. 
او در ادام��ه از خبرنگاران پرس��ید؟ منظورتان کدام 
بقایی است؟ حکمش چه بوده؟ او همچنین گفت: 
دس��تگاه قضایی هیچ خط قرمزی در پیگیری این 
مسائل ندارد و هر کس اقدامی خلاف قانون می کند 
بدون نگاه به موقعیت و مقامش به آن رسیدگی کرده 
اس��ت. نماینده مردم مش��هد در مجلس همچنین 
گفت تا جایی که ما خبرداریم از ابتدای انقلاب از این 
مسائل و حتی سنگین تر از این مسائل هم در دولت 
س��ازندگی و اصلاحات وجود داشته است. این عضو 
کمیسیون امنیت ملی مجلس در ادامه گفت: اصلا 
همان تیمی که در دولت اصلاحات و سازندگی وجود 
داشته آمدند مدیریت دولت اصولگرایان را به دست 
گرفتند. او در پاس��خ به این که آیا بقایی، مرتضوی، 
رحیمی یا مل��ک زاده اصلاح طل��ب بوده اند، گفت: 
به هرحال زیرساخت فساد در دولت سازندگی شکل 
گرفت آن موقع هم م��ن در مجلس نبودم که با آنها 

مبارزه کنم. 

دادستان کل کشور در جمع خبرنگاران: 

بقایی فعلا برای تحقیقات بازداشت است
حجت الاسلام والمس��لمین سیدابراهیم رئیسی 
در حاش��یه همایش روحانیت و قرآن در دس��تگاه 
قضا، در جمع خبرنگاران در مورد اتهام بقایی با عدم 
توضیح درباره اقتصادی یا امنیتی ب��ودن اتهام وی 
گفت: این فرد فعلا برای انجام تحقیقات بازداش��ت 
 ش��ده تا مسائلی که نسبت به ایش��ان مطرح است، 

بررسی شود.
به گ��زارش ایلنا، دادس��تان کل کش��ور در مورد 
آخرین وضع پرونده مس��مومیت زائ��ران در هتلی 
در مش��هد گفت: دادستان مش��هد هم پیش از این 
اعلام کردند، ب��از هم توضیح می ده��م که درحال 
حاضر 5 نفر برای انجام تحقیقات بازداشت شده اند.
وی با اعلام این خبر که هتلی که در آن مسمومیت 
زائران اتفاق افتاده فعلا پلمب شده است تا تحقیقات 
در ابعاد بهتر صورت گی��رد؛ افزود: وزارت اطلاعات و 
نیروی انتظامی زیر نظر دادستان مشهد تحقیقات را 
ادامه می دهند اما فعلا نکته ای را به صورت رس��می 
نمی توانیم اعلام کنیم.رئیسی تصریح کرد: سمی که 
باعث مسمومیت زائران شده، به تهران فرستاده شده 
تا تحقیقات روی آن انجام شود. احتمالا در روزهای 
آینده با تحقیقاتی که از سم و از بازداشتی های این 

موضوع انجام می شود، قضیه مشخص بشود.

سخنگوی قوه قضائیه: 

 برای لایحه وکالت با دولت
 اختلاف زیادی داریم

حجت الاسلام والمس��لمین محس��نی اژه ای در 
حاشیه »همایش روحانیت و قرآن در دستگاه قضا« 
در جمع خبرنگاران در م��ورد لایحه وکالت گفت: 
بین دولت و قوه قضائیه موارد اختلاف زیادی وجود 
دارد. به گزارش ایلنا، س��خنگوی قوه قضائیه ادامه 
داد: لایحه ای که قوه قضائیه فرستاده، با آنچه که به 
مجلس ارس��ال شده اختلاف بس��یاری دارد. اژه ای 
همچنی��ن تصریح کرد م��واد زی��ادی از لایحه قوه 
قضائیه تغییر کرده که مجلس باید نسبت به آن اعلام 
نظر کند. با تمام اینها هر چیزی که با تایید شورای 

نگهبان تبدیل به قانون شد برای ما لازم الاجراست.

 آملی لاریجانی در همایش روحانیت و قرآن
 در دستگاه قضا: 

 انس با قرآن 
مشکلات ما را کمتر خواهد کرد

رئیس قوه قضائیه در »همایش روحانیت و قرآن 
در دس��تگاه قضا« تاکید کرد: برگزاری این همایش 
به این معنا نیست که قوه قضائیه از قرآن جداست، 
بلکه به این مفهوم است که باید ارتباط با قرآن بیشتر 
ش��ود و به اهمیت قرآن بیش��تر توجه شود.آیت الله 
صادق آملی لاریجانی با اش��اره ب��ه اهمیت مباحث 
فقهی و پژوهش در آثار تاریخی گفت: اخیرا در یک 
مورد متوجه شدیم که در دو نسخه درباره یک مسأله 
شرعی اختلاف وجود دارد و باید این اختلافات مورد 
بررسی و موشکافی قرار بگیرد. آملی لاریجانی تاکید 
کرد: قرآن نور اس��ت و هرچه قدر با آن انس و علاقه 

برقرار کنیم، مشکلات کمتری خواهیم داشت.

معاون پارلمانی رئیس جمهوری: 

تنشی میان قوای سه گانه وجود ندارد
مجید انصاری گفت: در گذش��ته ش��اهد برخی 
تنش و تشنج ها در میان قوای سه گانه بودیم که این 

تنش ها امروز در روابط میان قوا دیده نمی شود. 
به گزارش ایرنا، انصاری در حاشیه جلسه شورای 
اداری اس��تان لرس��تان در جمع خبرنگاران افزود: 
طی دو  س��ال اخیر رابطه دولت و مجلس با یکدیگر 
خوب بوده اس��ت. وی با اشاره به برخی افت وخیزها 
در این رواب��ط اظهار ک��رد: در مجم��وع همکاری 
س��ه قوا در عرصه های مختلف خوب بوده و در این 
راستا جلسات مشترکی نیز با هیأت رئیسه مجلس 
شورای اسلامی و کمیسیون های مختلف آن برگزار 
شده است. وی ادامه داد: روابط دوطرفه دولت با قوه 
قضائیه نیز یک همکاری سازنده است و در مجموع 
سطح تعامل قوا بسیار مطلوب بوده و جلسات سران 

سه قوه به صورت مرتب تشکیل می شود. 

رئیس ستاد انتخابات استان تهران: 

فرمانداران با هرگونه بی انضباطی 
از سوی جریان ها و افراد طبق قانون 

برخورد می کنند
شهاب الدین چاوشی در گفت وگو با فارس با اشاره 
به اولین جلس��ه س��تاد انتخابات گفت: جمهوری 
اس��لامی ای��ران امروز به عن��وان امن ترین کش��ور 
خاورمیانه باید مراقب حف��ظ وحدت ملی و امنیت 

اجتماعی باشد.
وی افزود: همه مس��ئولان به خصوص فرمانداران 
به عنوان نماین��دگان عالی دول��ت در زمینه حفظ 
امنیت و ایجاد احس��اس امنیت عموم��ی و تلاش 
برای حفظ س��رمایه اجتماعی ملت و اعتماد مردم 
مس��ئولیت ویژه دارند. چاوشی به س��تاد انتخابات 
اس��تان تهران اش��اره و تاکی��د کرد: فرمان��داران با 
بی انضباطی از س��وی هر جریان و فردی که باش��د 

برخورد قانونی می کنند. 
رئیس ستاد انتخابات اس��تان تهران خاطرنشان 
کرد: نگذاریم بی مایگان و چاپلوس��ان مجال رش��د 
پیدا کنند، نیروهای اصیل و پایبن��د به ارزش های 
جمهوری اس��لامی و پایبند به حقوق م��ردم را که 
کاربلد هستند شناس��ایی و در مسئولیت ها به کار 
گیرید. عزت و اقتدار جامعه اسلامی در سایه تحقق 
عدالت و توجه به عامه مردم و خواست و سلیقه آنها 

فراهم خواهد شد.

اظهارنظر

دادس��تان عمومی و انق��لاب ته��ران، اظهارات 
اخیر احمد توکلی مدیر س��ایت »الف« درخصوص 

محکومیت خود را فاقد توجیه قانونی خواند.
به گزارش ایس��نا، عب��اس جعفری دولت آبادی 
در گفت وگویی با اش��اره به اظه��ارات احمد توکلی 
مبنی بر این که انتس��اب اتهام توهین از باب انتشار 
کامنت ها و نظرات مردم در جهت دفاع از حق آزادی 
بیان برای مردم ب��وده، اظهار کرد: محکومیت احمد 
توکلی مطابق قانون ازجمله براساس حکم مندرج 
در تبصره  م��اده  3 قانون مطبوعات اس��ت که مقرر 
می دارد »انتقاد سازنده مشروط به دارا بودن منطق 
و استدلال و پرهیز از توهین، تحقیر و تخریب است«. 
دادستان تهران در ادامه به چند نمونه از کامنت هایی 
که در س��ایت مذکور درج ش��ده و جنب��ه  توهین و 
افترا به مقامات قضایی و مسئولان کشوری داشته، 
اشاره کرد و گفت: در بخشی از مطالب درج شده در 
س��ایت مذکور، با کنایه به لزوم وارد کردن قاضی از 

چین و ذکر این مطلب س��خیف که »ما که همه آت 
و آش��غال از چین وارد می کنیم، چهار تا قاضی مرد 
هم وارد کنیم«، به تمامی قضات توهین شده است. 
دولت آبادی با ذکر برخی از ای��ن کامنت ها از قبیل 
»خیالتان جمع باش��د این قوه )قضاییه( هیچ وقت 
درست نخواهد شد«، گفت این موارد به نوعی بازنشر 
مفاد توهین آمیز مطرح از سوی دیگران بوده و جنبه  
مجرمان��ه دارد. او گفت: طبق تبص��ره  هفت ماده  9 
قانون مطبوعات مدیرمسئول پایگاه خبری مسئولیت 
مقالات و مطالبی که در آن پایگاه منتش��ر می شود، 
عهده دار اس��ت. ضم��ن این ک��ه درج کامنت هایی 
واجد مفاد توهین آمیز، رکن م��ادی جرم توهین از 
سوی نشردهنده  این مطالب را تشکیل می دهد و از 
آقای توکلی به عنوان نماینده  مجلس انتظار می رود 
مرز میان انتقاد و توهین را تشخیص دهد. به گفته 
دولت آب��ادی اصرار ب��ر اظهاراتی ک��ه موید عناوین 

مجرمانه باشد، قابل تعقیب مجدد خواهد بود.

دادستان عمومی و انقلاب تهران: 

اظهارات اخیر »احمد توکلی« درباره محکومیتش فاقد توجیه قانونی است 

خبر

گروه سیاس�ی| با 64 امضا و پیگیری شماری از 
نمایندگان مجلس و در رأس آنان مهدی موسوی نژاد 
نماین��ده مردم دشتس��تان س��رانجام اس��تیضاح 
علی اصغر فانی وزیر آم��وزش و پرورش اعلام وصول 
شد. موسوی نژاد که در ماه های گذشته بیش از همه 
پیگیر استیضاح فانی بوده است حدودا یک ماه پیش 
به خبرگزاری فارس گفته بود که تاکنون 70 نماینده 
پای اس��تیضاح وزیر را امضا کرده ان��د. او همچنین 
گفته بود به دلیل مخالفت  هیأت رئیس��ه نتوانسته 
استیضاح فانی را به جریان بیندازد و »به دلیل این که 
هیأت رئیسه طرح استیضاح را قبول نکرد، راه دیگری 
را رفتیم و س��وال از وزیر آموزش و پرورش را مطرح 
کردیم. با این کار، سوال به صحن می آید و وقتی وزیر 
سومین کارت زرد را بگیرد، طبیعتا استیضاح جاری 

می شود و طبق قانون باید به استیضاح عمل شود«.
حالا اما نایب رئیس دوم مجلس ش��ورای اسلامی 
گفته است: طرح اس��تیضاح وزیر آموزش و پرورش 
چهارش��نبه هفته آینده در جلس��ه علنی مجلس 

بررس��ی می ش��ود. باهنر همچنین روز گذشته در 
صحن علنی مجلس گفته اس��ت: طرح اس��تیضاح 
وزیر آموزش و پرورش با اصرار افرادی که آن را امضا 
کرده بودند، اعلام وصول ش��د و ما موظف بودیم آن 
را اعلام وصول کنیم. ناتوان��ی وزیر در حذف تفاوت 
حقوق و مزایای فرهنگیان نسبت به سایر دستگاه ها 
و ارگان هایی که نس��بت ب��ه آموزش و پ��رورش از 
حساس��یت کمتری برخوردارند، ناتوان��ی وزیر در 
جلب توجه دولت ب��ه اهمیت آم��وزش و پرورش، 
ناتوانی وزیر در جلب رضای��ت و اعتماد جامعه مهم 
آم��وزش و پرورش و نداش��تن برنامه م��دون، موثر 
و عملیاتی ب��رای غنی س��ازی و ارتق��اي بهره وری 
برنامه های آموزشی و پرورشی و کیفیت بخشی در 
محتوای آموزشی و استقرار و توسعه نظام آموزشی 
به خص��وص در مدارس ش��بانه روزی، چن��د پایه، 
ابتدایی، پیش دبستانی در مناطق محروم، روستایی، 
عشایری و مرزی ازجمله محورهای ده گانه استیضاح 

وزیر آموزش و پرورش خواهد بود. 

استیضاح وزیر آموزش و پرورش اعلام وصول شد
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